
Priprave na 3. kongres samoupravljalcev

Kaj bodo povedali Šiškarji
V vseh okoljih pospešeno potekajo pripra-

ve na tretji kongres samoupravljalcev, ki bo
z delovnijn naslovom »Združeno delo v boju
za samoupravni in družbenoekonomski razvoj«
od 16. do 18. junija letos v Beogradu.

Delegati na kongresu bodo razpravljali o
vzrokih, ki so privedli do težkega ekonomske-
ga položaja pri nas, v ospredju pa bodo pred-
vsem naslednja tri vprašanja: odločanje delav-
cev v združenem delu o pridobivanju in de-
litvi dohodka, samoupravno povezovanje in
združevanje na podlagi dohodka, ki je bistvij-
ni dejavnik družbene reprodukcije, samouprav-
nega planiranja in razvoja in o vlogi delavcev
v delegatskem sistemu.

Tudi v šišenski občini se zavzeto priprav-
ljarao na ta kongres, priprave pa vodi sindi-
kat. Na 4.000 delavcev bo izvoljen en delegat
za kongres, tako bo iz Šiške izvoljenih devet
delegatov.

Povprašali smo v nekaterih delovnih orga-
nizacijah, kako daleč so že s' pripravami na
tretji kongres samoupravljalcev. Povedali so:

PAVEL STUPNIKAR, Litostroj: »Pri nas pii-
prave za sodelovanje na tretjem kongresu sa-
moupravljalcev izredno uspešno potekajo. Za-
dolženi smo bili skupaj s še devetimi drugimi
delovnimi organizacijami kot REK Velenje,
REK Zasavje, Gozdno gospodarstvo Ljubljana,
Gozdno gospodarstvo Celje, Kema Maribor,
Cinkarna Celje, da- pripravimo sporočilo za
tretji kongres samoupravljalcev z naslovom
»Nagrajevanje proizvodnega dela in upo-
števanje težjih pogojev dela in težjega
dela v merilih zahtevnosti del in nalog Titovih
zavodov Litostroj«. To sporočilo je že priprav-
ljeno in smo ga posredovali slovenskemu ko-
ordinacijskemu odboru za pripravo 3. kongre-
sa samoupravljalcev. V tera sporočilu smo sku-
šali prikazati, kako nagrajujemo delavce, ki
delajo v težkih delovnih pogojih. Mi smo z
novim pravilnikom o delitvi sredstev za oseb-
ne dohodke delno že uredili vprašanje nagra-
jevanja delavcev, ki delajo v težkih delovnih
razmerah in s tem preprečili beg delavcev od
proizvodnih v neproizvodna dela. Toda to ni
bil naš osnovni cilj, kajti menimo, da moramo
spremeniti pogoje dela, da bo.delavec lažje
opravljal svoje naloge. Tako smo pri novih
investicijah upoštevali, da mora delavec delati
v ugodnih delovnih pogojih, pa tudi v starej-
ših proizvodnih prostorih skušamo izboljšati
pogoje za delo.

Osnutek sporočila smo posredovali vsem
delavcem, ki so nato dali svoje pripombe. Za-
vzetost delavcev pri oblikovanju sporočila je
bila velika, saj smo dobili precej predlogov,
kaj vse bi še morali vključiti v sporočilo.

Hkrati z izdelavo sporočila je potekala tudi
aktivnost za izbiro našega delegata na kon-
gresu. Odločili smo se, da nas bo v Beogradu
zastopal delavec iz neposredne proizvodnje, ki
se tudi sam na delovnem mestu sooča s težkimi
delovnimi pogoji.

Poleg vseh teh aktivnosti pa bomo pripra-
vili tudi osem tematskih konferenc, na katerih
bomo obravnavali posamezne probleme. Tako
bomo razpravljali o delegatskem sistemu, o ra?
vojno raziskovalnem delu, o minulem dehi,
informiranju, vlogi družbenopolitičnih organi-
zacij in drugih pomembnih vprašanjih. Vse te
tematske konference bodo izpeljane do konca
maja.«

VLADIMIR KOČEVAR, Dekorativna: »Kon-
ferenca osnovnih sindikalnih organizacij je ob-
ravnavala in sprejela program aktivnosti v
okviru priprav na tretji kongres samouprav-
ljalcev. Naša prva aktivnost je bila organiza-
cija tematske konferenre o obveščanju v zdru-
ženem delu, na kateri smo ugotovili, da so
ustne in pisne oblike obveščanja v naši de-
lovni organizaciji dobro in široko razvite in da
smo s temi informacijami seznanjeni predvsem
o sedanjih in bodočih dogajanjih. Še posebe]
ugodno smo ocenili naše dnevne informacije,
ki nas sprotno obveščajo o najpomembnejših
dogajanjih v delovni organizaciji. Še posebej
smo opozorili, da mora razna gradiva sprera-
ljati ustrezen komenlar, ki širše obrazloži nji-
hovo vsebino, pripraviti pa je treba tudi krat-
ke povzetke gradiv. Eden lzmed pomembnejših
zaključkov je ludi ta, da morajo strokovne
službe, ki pripravljajo razne materiale, le-te
napisati v razumljivem jeziku in jedrnato.

Evidentirali smo tudi že delegate za 3. kon-
gres samoupravljalcev.

Tudi naprej bodo naša interna sredstva ob-
veščanja tekoče informirala delavce o pripra-
vah na tretji kongres samoupravljalcev.«

VLADIMIR MAUCEC, Lek: »V Leku smo že
pripravili v okviru priprav na 3. kongres sa-
moupravljalcev širšo razpravo o delegatskih
odnosih. Tu smo še posebej opozorili na spe-
cifično situacijo delavcev iz TOZD Trženje,
saj ittiamo kar 150 naših delavcev širom po
Jugoslaviji in je tako njihovo vključevanje v

delegatski sistem otežkočeno. Okrog 45. aprila
bomo iraeli tudi razpravo o delitvi skupnega
prihodka.

Našega delegata za kongres smo že izbrali.
Predstavljala nas bo "delavka iz neposredne
proizvodnje.

Poleg tega smo se aktivno vključili tudi v
pripravo sporočila za tretji kongres, ki ga pri-
pravljamo skupaj s še nekaterimi organizaci-
jami.«

VUKASIN LUTOVAC, predsednik koordi-
nacijskega odbora občine Šiška za usmerjanje
aktivnosti v pripravah na 3. kongres samo-
upravljalcev: »Razprave in aktivnosti v žvezi
s tretjim kongresom samoupravljalcev v naši
občini potekajo na več načinov, v več sme-
reh in na več ravneh. Tako nekatere šišenske
delovne organizacije sodelujejo v pripravi spo-
ročil za kongres, v tej zvezi pa so tudi že pri-
pravili ustrezne tematske razprave. Občinski
koordinacijski odbor pa usmerja tematske raz-
prave v številnih šišenskih delovnih organiza-
cijah o raznih vprašanjih sedanjega družbeno-
ekonomskega položaja.

V razpravah na razne načine sodeluje ve-
liko število delavcev v sklopu rednega dela
OZD, družbenopolitičnih organizacij, delegacij,
skupščine družbenopolitične skupnosti in sa-
moupravnih interesnih skupnosti, krajevnih
skupnosti. Vsi ti subjekti dajejo velik prispe-
vek k pripravam na trelji kongres samouprav-
ljalcev Jugoslavije, kar ugotavljamo na podlagi
zapisov in razgovorov, ki smo jih imeli v de-
lovnih organizacijah, krajevnih skupnostih in
družbenopolitičnih organizacijah. Se posebej so
bili za aktivnosti v pripravi za tretji kongres
samoupravljalcev izkoriščeni zbori delavcev,
ko so obravnavali zaključne račune, srednje-
ročne planske dokumente, pa tudi letni član-
ski sestanki sindikalnih organizacij, program-
sko volilne konference OO ZK, problemske
konference SZDL, ZSMS. V tem trenutku se
aktivnost še stopnjuje, ker bomo volili dele-
gate,- takoj, ko prejmemo kongresne dokumen-
te, pa bonio o teh organizirali kar najširše
razprave.


